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ACTA DE SESSIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT 
 
Identificació de la sessió 
 
Número: 7/2015 
Caràcter:  ordinari 
Data:  24 de setembre de 2015 
Horari:   de 21.00 a 22.00 h 
Lloc:  saló de sessions de la casa consistorial 
 
Assistents 
 
David Rodríguez i González (ERC), alcalde-president 
Lluís Xavier Gonzàlez i Villaró (ERC), primer tinent d’alcalde 
Ramon Xandri i Solé (ERC), segon tinent d’alcalde 
Rosó Barrera i Call (ERC), tercera tinent d’alcalde 
Isabel Roca i Guitart (ERC) quarta tinent d’alcalde 
Sara Alarcón i Postils (ERC) 
Antoni Carrelero i Ruiz (ERC) 
Yasmina Valderrama i Ramallo (PSC) 
Marc Barbens i Casals (CIU) 
Isabel Pérez i Martínez (CiU) 
Sílvia Torra i Vila (CiU) 
Òscar Garcia i Companys (APS-CUP) 
Octavi Esteve i Armengol (APS-CUP) 
Actuant de secretària actal. Immaculada Jané Viñals 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
L’alcalde declara oberta la sessió per tractar dels assumptes següents inclosos en 
l’ordre del dia: 
 
1. Aprovació de l’ acta de la sessió anterior 
 
 
L’alcalde demana si algun membre de la corporació ha de formular alguna observació 
a l’acta de la sessió extraordinària duta a terme el dia 9 de juliol de 2015, sessió en la 
que s’aprovà el cartipàs municipal. 
 
No se’n produeix cap i l’acta s’aprova per unanimitat dels regidors 
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2. Aprovació dels comptes de l’exercici 2014 
 
A petició de l’alcaldia, la secretària llegeix la proposta que es presenta a la consideració 
del Ple,  que diu així: 
 
“Vist el Compte General format de l’exercici 2014, juntament amb tota la seva 
documentació annexa, segons la legislació vigent. 
 
Vist l’informe d’Intervenció emès sobre el mateix Compte, i l’Informe de la Comissió de 
Comptes emès en data 27 de maig de 2015. 
 
Atès que va ser exposat al públic perquè poguessin presentar-se reclamacions, 
objeccions o observacions, segons consta en el certificat de Secretaria de data 16 de 
juliol de 2015. 
 
Atès l’informe de la Comissió Especial de Comptes, i de conformitat amb l’ establert 
en l’article 22.2.e) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim 
local, el Ple de l’Ajuntament acorda amb deu vots a favor, de David Rodríguez, Lluís 
Xavier Gonzàlez, Ramon Xandri, Rosó Barrera, Isabel Roca, Toni Carralero, regidors 
d’ERC, Yasmina Valderrama, regidora del PSC, Marc Barbens, Isabel Pérez i Sílvia 
Torra, regidors de CiU  i dues abstencions dels regidors de la CUP, Óscar Garcia i 
Octavi Esteve, el següent: 
 
Primer. Aprovar el Compte General de l’exercici 2014. 
 
Segon. Rendir el Compte General així aprovat i tota la documentació que l’integra a la 
Sindicatura de Comptes, tal i com s’estableix en l’article 212.5 del text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de 
març.” 
 
A petició de l’alcalde, pren la paraula Ramon Xandri  Solé, regidor delegat d’Hisenda, 
que comenta que als comptes que es presenten a la consideració del Ple h¡ ha dades 
molt interessants i que val la pena comentar ja que es poden qualificar d’excel·lents per 
un regidor d’Hisenda, aclarint que ell no hi va treballar perquè corresponen al mandat 
passat. 
Explica que el resultat pressupostari és del 918.065,75 euros, amb un romanent de 
tresoreria de 2,2 milions d’euros (ja que hi havia moltes obres pendents que s’ha pagant 
en l’actual exercici), un rati de càrrega financera del 9,88 per cent i un nivell 
d’endeutament del 54,79 per cent, molt per sota del sostre que permet la llei.  
 
El rati legal d’estalvi net va ser de l’11,59 per cent i l’endeutament per habitant, de 473,57 
euros. Així mateix, el regidor també comenta que el període mitjà de pagament als 
proveïdors  és de 24 dies, motiu pel qual Solsona és una de les ciutats per a la qual 
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tothom vol treballar. Els comptes, en definitiva, diu del regidor, evidencien que l’any 
passat va ser un exercici molt bo des del punt de vista comptable. 
 
Tot seguit pren la paraula Marc Barbens i comenta que el grup municipal de CIU votarà a 
favor. 
 
A continuació Óscar Garcia comenta que el grup municipal APS-CUP s’abstindrà a la 
votació ja que els comptes corresponen a un exercici on ells no tenien representació a 
l’Ajuntament. 
 
Tot seguit es procedeix a la votació i la proposta presentada a la consideració del Ple 
s’aprova per 10 vots a favor i 2 abstencions dels regidors Òscar Garcia i Companys 
(APS-CUP) i Octavi Esteve i Armengol (APS-CUP) 
 
 
 
3. Aprovació de l’expedient de refinançament de préstecs 
 
A petició de l’alcaldia, la secretària llegeix la proposta que es presenta a la consideració 
del Ple,  que diu així: 
 
“Atès que la Disposició Adicional 77ª de la Llei 36/2014, de 26 de desembre, de 
Pressupostos Generals de l’Estat per l’any 2015, autoritza a les entitats locals a la 
formalització d’operacions de refinançament d’operacions de crèdit a llarg termini. 
 
Atès que l’Ajuntament compleix les dues condicions per poder contractar una 
operació de préstec, estalvi net positiu i nivell d’endeutament inferior al 75% dels 
recursos corrents i atès que no suposarà increment del nivell d’endeutament perquè 
implicarà la cancel·lació de les operacions de préstec que es detallen a continuació, i 
es milloraran les condicions financeres suposant un estalvi de les despeses 
financeres per l’entitat. 
 
Banc   Interès  Referència Saldo pendent Venciment 
Unim (BBVA)  3,71%  EUR+3,50 292.334,74  18/05/2021 
B.Santander  4,32%  EUR+3,95 176.482,45  26/10/2022 
B.Santander  4,27%  EUR+3,95 115.180,81  19/12/2022 
       583.856,65 
 
La Caixa  5,38%  EUR+4,75 226.074,26  20/11/2023 
B.Sabadell  3,38%  EUR+2,75 247.714,72  21/05/2024 
       473.788,98 
           2.260,74 (comis.cancel·lació) 
       476.049,72 
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Atès que l’import supera el 10% dels recursos ordinaris previstos en el pressupost 
vigent aquesta operació correspon autoritzar-la el Ple de l’Ajuntament. 
 
En data 31 de juliol de 2015 es sol·licità a les entitats bancàries de Solsona una 
proposta de condicions financeres per reunificar els préstecs i millorar-ne les  
condicions, mitjançant la contractació d’un préstec de 590.000 € amb venciment 
28/02/2022 i un altre de 480.000 € amb venciment 28/02/2024.   
 
 Junta de Govern Local, en sessió ordinària del dia 14 de setembre de 2015, procedí a 
obrir les ofertes presentades i que es detallen a continuació: 
 
Catalunya Caixa 480.000 € EUR Trim + 0,930%   sense comissions 
BBVA   590.500 € EUR Trim + 0,74 %   domiciliació PMTE 
La Caixa  590.000 € EUR Trim  + 0,747 % sense comissions 
La Caixa  480.000 € EUR Trim  + 0,915 % sense comissions 
Banc Santander 590.000 € EUR Trim  + 0,70 %   sense comissions 
Banc Santander 480.000 € EUR Trim  + 0,86 %   sense comissions 
 
I acordà proposar la contractació dels préstecs a l’entitat Banc Santander per 
presentar les millors condicions financeres. 
 
Vist l’informe d’intervenció aquesta operació de refinançament no augmenta els 
períodes d’amortització i permet disminuir la càrrega financera, millorant així el nivell 
d’estalvi net. L’entitat local presenta capacitat suficient per assumir les obligacions de 
l’operació de refinançament així com de la resta d’operacions concertades. 
 
Com a conseqüència de les noves condicions de les operacions de refinançament 
l’evolució de les principals variables financeres de l’entitat local a 30 de setembre de 
2015 és la següent: 
 
Deute viu ..................................................................................4.261.340,28 € 
Rati de carrega financera ....................................................................  8,42 % 
Rati legal de deute viu.........................................................................53,30 % 
Estalvi net ................................................................................ 1.043.286,75 € 
Rati legal d’estalvi net.........................................................................  13,05% 
Endeutament per habitant................................................................. 465,61 € 
 
Per tot l’exposat, el Ple de l’Ajuntament, acorda 
 
Primer. Contractar les operacions que es detallen a continuació: 
 
Banc Santander 584.000 € EUR Trim  + 0,70 %   sense comissions 
Banc Santander 476.000 € EUR Trim  + 0,86 %   sense comissions 
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Segon. Cancel·lar les operacions que es detallen a continuació: 
 
Banc   Interès  Referència Saldo pendent Venciment 
Unim (BBVA)  3,71%  EUR+3,50 292.334,74  18/05/2021 
B.Santander  4,32%  EUR+3,95 176.482,45  26/10/2022 
B.Santander  4,27%  EUR+3,95 115.180,81  19/12/2022 
       583.856,65 
 
La Caixa  5,38%  EUR+4,75 226.074,26  20/11/2023 
B.Sabadell  3,38%  EUR+2,75 247.714,72  21/05/2024 
       473.788,98 
           2.260,74 (comis.cancel·lació) 
       476.049,72 
 
Tercer. Facultar a l’alcalde, David Rodríguez Gonzàlez, per signar les operacions.” 
 
A petició de l’alcalde, Ramon Xandri i Solé, regidor delegat d’Hisenda, explica que es 
tracta d’una operació de refinançament de préstecs que permetrà estalviar a les arques 
municipals un mínim de 122.700 euros en interessos bancaris en un període d’ entre sis i 
vuit anys.  Diu que l’operació passarà per cancel·lar cinc préstecs amb diferencials més 
elevats i amb venciments similars i contractar dos préstecs nous. 
Al final del mes de juliol es va sol·licitar proposta a totes les entitats bancàries amb 
sucursal a Solsona per millorar les condicions financeres de cinc crèdits que suposaven 
una quarta part del deute de l’Ajuntament. Les ofertes es van presentar en sobre tancat. 
El Banc Santander va ésser l’entitat que presentà unes condicions econòmiques més 
avantatjoses : un crèdit de 584.000 euros,  amb un euríbor més un 0,70, i un altre de 
476.000 euros, amb un euríbor més 0,86. 
 
Marc Barbens diu que el seu grup votarà a favor de la proposta ja que és una bona 
operació per l’estalvi que suposarà a les arques municipals. El regidor afegeix que el fet 
de concentrar els préstecs en una mateixa entitat financera farà minvar la fluïdesa de 
relacions amb la resta per a futures operacions. Igualment Barbens matisa que s’ha 
contractat un banc que no té capital català ni té obra social, i l’Ajuntament hauria de tenir 
sensibilitat amb aquests aspectes. 
 
Tot seguit pren la paraula Óscar Garcia i tot i que celebra el bon resultat de l’operació i 
reconeix la tasca del regidor d’hisenda, comenta que el vot del grup APS-CUP serà en 
contra de la proposta pel motius que tot seguit argumenta: 
− A l’hora de demanar ofertes no s’ha tingut en compte la banca ètica o cooperatives 

com la Caixa d’Enginyers. 
− El banc amb el qual es formalitzarà els nou préstecs és el segon banc de l’Estat 

espanyol que més inverteix en armament. És incoherent contractar amb aquest banc i 
al mateix Ple aprovar una moció en defensa de l’ acollida de refugiats. 
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− El sobrecost que podria comportar contractar amb banca ètica es podria considerar 
com un ajut a cooperació. 

 
Ramon Xandri comenta que la banca ètica té molt interès en rebre diners però no a 
deixar, i menys si no es destinen a aspectes ambientals. També comenta que 
possiblement el futur està en aquesta banca però que avui per avui els tipus de préstecs 
que demana l’Ajuntament de Solsona no es poden contractar amb aquestes entitats. 
 
David Rodríguez, alcalde-president, diu que el criteri que s’ha fet servir per demanar 
ofertes és el de sol·licitar proposta a totes les entitats bancàries que tenen sucursal a 
Solsona. És el criteri que s’ha fet servir sempre i el considerem raonable. 
 
Tot seguit es procedeix a la votació i la proposta presentada a la consideració del Ple 
s’aprova per 10 vots a favor i 2 vots en contra dels regidors Òscar Garcia i Companys 
(APS-CUP) i Octavi Esteve i Armengol (APS-CUP) 
 
 
 
4. Nomenament dels representants municipals a diferents organismes, entitats i associacions 
 
A petició de l’alcaldia, la secretària llegeix la proposta que es presenta a la consideració 
del Ple,  que diu així: 
 
“Atès que és necessari nomenar els representants municipals als següents patronats, 
mancomunitats, entitats, fundacions i empreses públiques municipals, aquesta alcaldia 
proposa els nomenaments següents: 
 
AMISOL 
Ramon Xandri i Solé 
 
ASSOCIACIÓ DE DONANTS DE SANG DEL SOLSONÈS 
Yasmina Valderrama i Ramallo 
 
ASSOCIACIÓ DE DEFENSA FORESTAL 
Isabel Roca i Guitart 
 
CARITAS 
Ramon Xandri i Solé 
 
CENTRE SANITARI DEL SOLSONÈS, FUNDACIÓ PÚBLICA COMARCAL 
Yasmina Valderrama i Ramallo 
 
CREU ROJA EL SOLSONÈS 
Ramon Xandri i Solé 



Ple ordinari  24.09.2015 

7 

 
FUNDACIÓ VOLEM FEINA 
David Rodríguez i González 
 
FUNDACIÓ PRIVADA HOSPITAL PERE MÀRTIR COLOMÉS 
Ramon Xandri i Solé 
 
HIDROELÈCTRICA DE SOLSONA, SA 
David Rodríguez i González, president 
Ramon Xandri i Solé, tresorer 
Isabel Pérez i Martínez, vocal 
Òscar Garcia i Companys, vocal 
Yasmina Valderrama i Ramallo 
 
JUNTA DE COMPENSACIÓ DE CAL DOT 
Rosó Barrera i Call 
 
MANCOMUNITAT D’ABASTAMENT D’AIGUA DEL SOLSONÈS 
Rosó Barrera i Call 
 
PATRONAT DEL MUSEU DIOCESÀ 
David Rodríguez i González vicepresident nat 
Isabel Roca i Guitart 
 
COMISSIÓ MUNICIPAL DE TURISME (ALCALDE + PORTAVEUS + REGIDOR TURISME 
+ ENTITATS I ASSOCIACIONS LOCALS) 
David Rodríguez González 
Lluís – Xavier Gonzàlez i Villaró 
Marc Barbens i Casals 
Óscar García i Companys 
Yasmina Valderrama i Ramallo 
 
COMISSIÓ DE SEGUIMENT DE RESIDUS SÒLIDS URBANS 
(des del 2010 no es reuneix) 
David Rodríguez i González, alcalde 
Antoni Carralero i Ruiz 
Lluís – Xavier González i Villaró 
Marc Barbens i Casals 
Óscar García i Companys 
Yasmina Valderrama i Ramallo 
 
COMISSIÓ DE SEGUIMENT DEL POUM 
David Rodríguez i González 
Rosó Barrera i Call 
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Isabe Pérez i Martínez 
Octavi Esteve  i Armengol 
Yasmina Valderrama i Ramallo 
 
COMISSIÓ DE SEGUIMENT DE L’ESCOLA MUNICIPAL DE MÚSICA DE SOLSONA 
David Rodríguez i González, alcalde, com a president nat 
Isabel Roca i Guitart 
Antoni Carralero i Ruiz 
Yasmina Valderrama i Ramallo 
Sílvia Torra i Vila 
Octavi Esteve i Armengol 
 
COMISSIÓ DE SEGUIMENT DE LA LLAR D’INFANTS MUNICIPAL (a crear) 
David Rodríguez i González, alcalde, com a president nat 
Isabel Roca i Guitart 
Antoni Carralero i Ruiz 
Yasmina Valderrama i Ramallo 
Sílvia Torra i Vila 
Octavi Esteve i Armengol 
 
COMISSIÓ DE SEGUIMENT DEL SERVEI DE RECOLLIDA SELECTIVA DE LA FORM  
(abans Consorci per al Medi Ambient Solsona-Cardona) 
Un representant de l’Ajuntament de Solsona: Antoni Carralero i Ruiz 
Un representant de l’Ajuntament de Cardona 
Un representant del Consell Comarcal del Solsonès 
Un tècnic designat per l’Ajuntament de Solsona: Jordi Torrent i Puig 
Un tècnic designat per l’Ajuntament de Cardona 
Un tècnic designat pel Consell Comarcal del Solsonès  
 
CONSELL ECONÒMIC I SOCIAL 
David Rodríguez i González 
Lluís – Xavier Gonzàlez i Villaró 
Isabel Pérez i Martínez 
Òscar Garcia i Companys 
Yasmina Valderrama i Ramallo 
 
CONSELL MUNICIPAL DE COMUNICACIÓ 
David Rodríguez i González 
Lluís – Xavier Gonzàlez i Villaró 
Marc Barbens i Casals 
Òscar Garcia i Companys 
Yasmina Valderrama i Ramallo 
 



Ple ordinari  24.09.2015 

9 

CONSELL ESCOLAR MUNICIPAL (ESTATUTS 4 MEMBRES AJUNTAMENT) 
David Rodríguez i González 
Isabel Roca i Guitart 
Sílvia Torra i Vila 
Òscar Garcia i Companys 
 
CONSELL ESPORTIU DEL SOLSONÈS 
Ramon Xandri i Solé 
 
CONSELL DE LA GENT GRAN DE SOLSONA 
David Rodríguez i González 
Ramon Xandri i Solé 
Marc Barbens i Casals 
Octavi Esteve i Armengol 
Yasmina Valderrama i Ramallo 
 
CONSELL D’INFANTS I ADOLESCENTS DE LA CIUTAT DE SOLSONA (ALCALDE + UN 
REPRESENTANT DE CADA GRUP MUNICIPAL) 
David Rodríguez i González,  
Ramon Xandri i Solé 
Isabel Pérez i Martínez 
Òscar Garcia i Companys 
Yasmina Valderrama i Ramallo 
 
CONSELL MUNICIPAL DE SOSTENIBILITAT (ALCALDE+REGIDOR MEDI AMBIENT+1 
REGIDOR DE CADA GRUP MUNICIPAL+4 REPRENTANTS D’ASSOCIACIONS DE 
VEÏNS: CAMP DEL MOLI, CAL XUXA, SANT ANTONI LA PLANA I SANT BERNAT) 
David Rodríguez i González 
Antoni Carralero i Ruiz 
Rosó Barrera i Call 
Marc Barbens i Casals 
Òscar Garcia i Companys 
Yasmina Valderrama i Ramallo 
 
CONSELL SUPRAMUNICIPAL DE SERVEIS SOCIALS  DEL SOLSONÈS 
Vicepresidència segona: David Rodríguez i González 
 
CONSELL DE LES DONES DEL SOLSONÈS 
Yasmina Valderrama i Ramallo 
 
CONSORCI DE GOVERN TERRITORAL DE SALUT DEL BAGES-SOLSONÈS 
Yasmina Valderrama i Ramallo 
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CONSORCI DE COMUNICACIÓ LOCAL 
Lluís – Xavier Gonzàlez i Villaró 
 
CONSORCI LOCALRET 
Lluís – Xavier Gonzàlez i Villaró 
 
PATRONAT COMARCAL DE TURISME DEL SOLSONÈS 
Lluís – Xavier Gonzàlez i Villaró 
 
CONSORCI URBANÍSTIC PER AL DESENVOLUPAMENT DE L’ÀREA RESIDENCIAL 
ESTRATÈGICA LA CABANA DEL MÀRTIR (SEGONS ELS ESTATUTS 3 
REPRESENTANTS DE L’AJUNTAMENT) 
David Rodríguez i González 
Rosó Barrera i Call 
Marc Barbens i Casals 
 
FONS D’EMERGÈNCIA SOCIAL DE SOLSONA 
David Rodríguez i González 
Ramon Xandri i Solé 
Sílvia Torra i Vila 
Octavi Esteve i Armengol 
Yasmina Valderrama i Ramallo” 
 
Pren la paraula Marc Barbens i comenta que hi ha entitats, comissions i consells que 
tenen poca activitat i caldria que en tinguessin més. El regidor també demana per la 
comissió d’Urbanisme. 
 
L’alcalde contesta que no hi ha ni hi ha hagut mai cap comissió d’urbanisme. 
 
Sense cap altre comentari es procedeix a la votació i la proposta presentada a la 
consideració del ple s’aprova per unanimitat. 
 
 
 
5. Delegació de competències a  favor de la Junta de Govern Local 
 
A petició de l’alcaldia, la secretària llegeix la proposta que es presenta a la consideració 
del Ple,  que diu així: 
 
“Atès que pel bon funcionament municipal es considera necessari delegar a favor de 
la Junta de Govern Local algunes competències que la normativa atribueix al Ple però 
que són delegables a la Junta de Govern Local; 
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Vist informe d'Intervenció en què s’acredita que la delegació proposada no genera 
increment de despeses; 
 

Vist l’informe de Secretaria i de conformitat amb el que disposen els articles 52.2.q) i 
114.3.e del Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, aprovat pel 
Decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, i l’article 22 de la Llei 7/1985,de bases de règim 
local, a proposta de la Comissió Informativa es proposa al Ple l’adopció dels acords 
següents: 
 
Primer. Delegar a favor de la Junta de Govern Local les competències del Ple que tot 
seguit es detallen: 
 
1. Exercici d’accions judicials i administratives i la defensa de la corporació en matèries 

de competència plenària. 
2. Les facultats de contractació d'obres, serveis i subministres i concessions de tota 

classe a excepció d'aquelles obres i concessions plurianuals quan la duració de les 
quals excedeixi a quatre anys o que excedeixin crèdits superiors als consignats al 
pressupost. 

3. L’aprovació dels projectes d’obres i serveis quan estiguin previstos en els 
pressupostos. 

4. L'adquisició de béns i drets i les alienacions de béns patrimonials quan estiguin 
previstes en els pressupostos. 

5. L’aprovació i homologació dels plans d’autoprotecció corresponents a activitats i 
centres d’interès per a la protecció civil local. 

 
Segon. Determinar que per l'exercici de la competència delegada l'Ajuntament de 
Solsona ja disposa de recursos suficients atès que les delegacions proposades no 
generen un increment de despesa a l’entitat. 
 
Tercer. Adoptar el compromís que la Junta de Govern Local no adoptarà cap acord 
per delegació si no ha estat prèviament aprovat per la Comissió Informativa. 
 
Quart. Publicar aquest acord al BOP de Lleida, sens perjudici de la seva efectivitat des 
del dia següent a l'adopció de l'acord.” 
 
David Rodríguez, alcalde president, comenta que es presenta aquesta proposta al Ple 
perquè agilitza molt la tramitació d’expedients. Cal tenir en compte que sempre que la 
Junta de Govern Local hagi d’adoptar un acord per delegació, prèviament a la Junta 
de Govern Local es convocarà la comissió informativa on hi ha representats tots els 
portaveus i la totalitat dels regidors podran estar presents a la sessió de la Junta 
mentre es debati aquest tema.  
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Tot seguit Marc Barbens comenta que el seu grup s’abstindrà en aquesta votació atès 
que entén que és una manera de fer habitual quan l’equip de govern té majoria 
absoluta però no estan d’acord en què al ple no s’informi i no es debati les coses que 
poden ser competència del Ple. Per part del seu grup no tindrien cap inconvenient en 
fer plens cada mes i cada quan convingui. 
 
A continuació Òscar Garcia comenta que el seu grup votarà en contra de la mateixa 
manera que el grup d’ERC també va votar en contra davant una proposta similar quan 
estava a l’oposició. Amb l’aprovació d’aquest acord els regidors de l’oposició perden 
drets que la llei els hi atorga. 
 
Tot seguit es procedeix a la votació i la proposta presentada a la consideració del ple 
s’aprova per 7 vots a favor, s’aprova per 7 vots a favor, 3 abstencions dels regidors Marc 
Barbens i Casals (CIU),Isabel Pérez i Martínez (CiU), Sílvia Torra i Vila (CiU)  i 2 vots en 
contra dels regidors Òscar Garcia i Companys (APS-CUP) i Octavi Esteve i Armengol 
(APS-CUP) 
 
 
6. Aprovació de les bases de seguiment de la llar d’infants municipal 
 
A petició de l’alcaldia, la secretària llegeix la proposta que es presenta a la consideració 
del Ple,  que diu així: 
 
“Per al bon funcionament de la Llar d’infants municipal es considera convenient 
disposar d’una comissió de seguiment que tingui per objectiu vetllar pel compliment 
de les finalitats per a les quals es va crear la Llar d’infants municipal i determinar la 
política d’actuació i gestió, tant a nivell docent com de gestió. 
 
Atès que s’han redactat unes bases reguladores de l’organització i funcionament de la 
comissió de seguiment de la Llar d’infants municipal, que s’adjunten en forma 
d’annex. 
 
Vist el que disposa l’article 49 de la Llei 7/85, de 2 d’abril i l’article 178 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la Llei municipal i de 
règim local de Catalunya, es proposa al Ple l’adopció dels acords següents: 
 
Primer. Aprovar inicialment les bases reguladores de l’organització i funcionament de 
la comissió de seguiment de la Llar d’infants municipal, amb el contingut que es 
detalla en forma d’annex. 
 
Segon. Exposar l’expedient a un període d’informació pública per un termini de 30 
dies amb anuncis inserits en el Butlletí Oficial de la Província de Lleida, en el Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya i en el taulell d’anuncis de l’ajuntament de 
Solsona.” 
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Isabel Roca, regidora delegada d’educació, comenta que aquestes bases ja van ser 
redactades a l’anterior legislatura . Un cop aprovades es convocarà la Comissió de 
seguiment de la llar d’infants municipal. 
 
Tot seguit es procedeix a la votació i la proposta presentada a  la consideració del Ple 
s’aprova per unanimitat. 
 
 
 
7. Elecció dels dos dies de festes locals per a l’any 2016 
 
A petició de l’alcaldia, la secretària llegeix la proposta que es presenta a la consideració 
del Ple,  que diu així: 
 
“Vist l’escrit presentat pels Serveis Territorials a Lleida del Departament d’Empresa i 
Ocupació de la Generalitat de Catalunya en què demana que per acord de Ple es 
proposin els dos dies de festa laboral de caràcter local per a l’any 2016. 
 
Vist el que disposa l’article 37.2 de l’Estatut dels treballadors que indica que de les 
catorze festes laborals dues tindran caràcter local i, d’acord amb el Decret 177/1980, 
de 3 d’octubre, en el qual s’estableix que les dues festes locals seran fixades per 
Ordre del Conseller d’Empresa i Ocupació, a proposta dels municipis respectius, 
 
Es proposa al Ple l’adopció dels acords següents: 
 
Primer. Proposar, pel municipi de Solsona, els dies 8 i 9 de setembre de 2016 com a 
festes laborals de caràcter local. 
 
Segon. Comunicar aquest acord als Serveis Territorials a Lleida del Departament 
d’Empresa i Ocupació de la Generalitat de Catalunya.” 
 
Tot seguit es procedeix a la votació i la proposta presentada a  la consideració del Ple 
s’aprova per unanimitat. 
 
 
 
8. Ratificació de la nova direcció de l’escola municipal de Música 
 
A petició de l’alcaldia, la secretària llegeix la proposta que es presenta a la consideració 
del Ple,  que diu així: 
 
“Queralt Serra i Sweeting, directora de l’Escola Municipal de Música, el mes de juliol 
de 2015 va manifestar la voluntat de deixar el càrrec, per motius personals. 
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El claustre de professors de l’Escola, reunit el dia 22 de juny de 2015, proposà un nou 
equip directiu de l’Escola Municipal de Música format per: 
 
- Marta Andreu i Serra,directora. 
- Rebeca Olmedo i García, cap d’estudis. 
- Montserrat Vinadé i Barcons, secretària acadèmica. 
 
El Consell Escolar de l’Escola Municipal de Música, reunit el dia 25 de juliol de 2015, 
també acordaren proposar aquest nou equip directiu. 
 
Per aquest motius, es proposa al Ple l’adopció dels acords següents 
 
Primer. Nomenar Marta Andreu i Serra, amb DNI núm. 47100921A, directora de 
l’Escola Municipal de Música de Solsona en substitució de Queralt Serra i Sweeting. 
 
Segon. Nomenar Rebeca Olmedo i García, amb DNI núm. 39367939N, cap d’estudis de 
l’Escola, en substitució de Marta Lorenz i Ballester. 
 
Tercer. Nomenar Montserrat Vinadé i Barcons, amb DNI núm. 39344588Y, secretària 
acadèmica de l’Escola, en substitució d’Anna Roure i Besolí. 
 
Quart. Agrair a Queralt Serra, Marta Lorenz i Anna Roure les tasques realitzades durant 
el temps que han assumit les tasques directives de l’Escola Municipal de Música de 
Solsona, i que sens dubte han estat molt profitoses tant per la pròpia Escola com per la 
ciutat de Solsona  
 
No obstant això, la Corporació adoptarà el que consideri més convenient.” 
 
L’alcalde comenta que aquests canvis es van aprovar a finals d’estiu i avui es 
presenten a la ratificació del Ple. 
 
Tot seguit es procedeix a la votació i la proposta presentada a  la consideració del Ple 
s’aprova per unanimitat. 
 
 
 
9. Aprovació del canvi de numeració dels polígon Pronisa 
 
A petició de l’alcaldia, la secretària llegeix la proposta que es presenta a la consideració 
del Ple,  que diu així: 
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“Atès que és necessari fer una nova numeració dels carrers del polígon industrial 
Pronisa, en concret dels carrers dels Basters, dels Manescals, dels Carboners i dels 
Cistellers; 
 
Atès que la nova numeració que es proposa fa més coherent la numeració dels locals 
i activitats que hi ha implantades a la zona, 
 
La Junta de Govern Local, en virtut de les facultats que té delegades per decret 
d’Alcaldia 125/2015, de 10 de juliol, i per unanimitat dels assistents, acorda: 
 
Primer. Aprovar la nova numeració dels carrers dels Basters, dels Manescals, dels 
Carboners i dels Cistellers. 
 
Segon. Presentar aquesta proposta a la consideració del Ple de l’Ajuntament per a la 
seva ratificació.” 
 
L’alcalde comenta que els canvis que es proposen és per donar coherència a la 
numeració dels carrers. És una petició dels empresaris de la zona. 
 
Tot seguit es procedeix a la votació i la proposta presentada a  la consideració del Ple 
s’aprova per unanimitat. 
 
 
 
10. Moció de suport a l’acollida de població refugiada víctima dels conflictes armats a la 

Mediterrània 
 
Tot seguit l’alcaldia llegeix la proposta que presenta a la consideració del Ple,  que diu 
així: 
 
“El món local català manifesta la seva preocupació per la crisi humanitària en matèria 
de refugi que està tenint lloc a la Mediterrània, arran de la guerra civil a Síria i d’altres 
conflictes internacionals.    
 
Segons dades de l’ACNUR, aproximadament 322.000 persones han creuat la 
Mediterrània durant el 2015, la majoria com a refugiades, fugint de la violència i la 
persecució, de les quals almenys la meitat provenen de Síria. A més, es compta que 
2.750 persones han desaparegut o mort en els primers vuit mesos de l’any i es preveu 
que el nombre d’arribades continuï augmentant els propers dos mesos.      
 
El Fons Català de Cooperació al Desenvolupament és una organització formada per 
ens locals que destinen una part del seu pressupost a finançar accions de Cooperació 
al Desenvolupament i de Solidaritat amb els pobles dels països més desfavorits, i 
actua com a instrument de coordinació dels esforços dels ajuntaments catalans en els 
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casos d’actuacions en situació d’emergència i especialment en la postemergència i 
reconstrucció. 
 
L’any 2013 el Fons Català va obrir una campanya d’emergència per donar suport a la 
població   arran de la guerra civil a Síria en la qual ha continuat treballant des de 
llavors, amb el suport dels municipis catalans.  
 
Davant de la situació actual i,  
 
− Atès que la Carta dels Drets Fonamentals de la Unió Europea, en el seu article 1, 

determina que la dignitat humana és inviolable i ha de ser respectada i protegida. 
 

− Atès que la Declaració Universal dels Drets Humans reconeix en l’article 14 que, en 
cas de persecució, tota persona té dret a cercar asil, i a gaudir-ne, a qualsevol 
país. 
 

− Atès que la Convenció de Ginebra del 1951 i el Protocol sobre l’Estatut del 
Refugiat de 1967, tots dos signats i ratificats per l’Estat espanyol, preveuen que cal 
facilitar l’estatut de refugiat i garantir els drets que aquest estatut preveu. 
 

− Atesa la crida de la Plataforma Stop Mare Mortum als municipis catalans per la 
creació d'una Xarxa de Municipis Acollidors. 
 

− Atès que pel principi de subsidiarietat tot el que pugui fer-se en una administració 
propera a la ciutadania no cal que es faci en una de rang superior.  
 

− Atès que del 2013 al 2014 a Catalunya vam passar de 484 a 786 peticions d'asil i 
només 28 places d'acollida. 
 

− Atès que els municipis catalans s’han caracteritzat per respondre solidàriament a 
l’arribada de persones refugiades de conflictes com el dels Balcans i que compten 
amb un teixit associatiu vinculat a la pau, els drets humans i el desenvolupament. 
 

− Atesa la demanda de la societat civil catalana als respectius municipis per a què 
donin resposta a la situació dels refugiats. 

 
Per tot això, des de l’Ajuntament de Solsona, es proposa l'adopció dels acords 
següents: 
 
Primer. Instar el Govern espanyol a: 
 
− Demanar una major dotació de recursos a la UE per suport jurídic, assistència, 

acollida i integració social i que s’estableixin mecanismes perquè es transfereixin a 
les administracions municipals per a la gestió descentralitzada. 
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− Augmentar el nombre de places d'asil, també com la dotació pressupostària per 
millorar la qualitat en les diferents fases de l'atenció a aquest col·lectiu. 

− Augmentar de sis mesos a un mínim de 24 mesos el període d'acollida de les 
persones sol·licitants d'asil, en funció de la vulnerabilitat de cada persona. 

− Donar suport als països d’asil, normalment empobrits, on es concentren el 85% de 
les persones refugiades del món a través de la cooperació al desenvolupament o 
l’ajuda humanitària directa o indirecta, tot garantint els drets de totes les persones. 

 
Segon. Instar el Govern de la Generalitat de Catalunya a: 
 
− Actualitzar la dotació pressupostària del Pla de Protecció Internacional a Catalunya 

(PPIC), aprovat el 28 de gener de 2014, adequant-la a la situació actual i assegurar-
ne el desplegament. 

− Territorialitzar els serveis d'atenció a les persones demandants d'asil i en paral·lel 
formar i/o especialitzar aquelles persones dels municipis que s'hauran de fer càrrec 
del suport i l'atenció a les persones sol·licitants. 

− Donar suport als municipis acollidors i facilitar-ne la coordinació. 
− Donar suport als països d’asil, normalment empobrits, on es concentren el 85% de 

les persones refugiades del món a través de la cooperació al desenvolupament o 
l’ajuda humanitària directa o indirecta, garantint els drets de totes les persones. 

 
Tercer. Facilitar l’empadronament de totes les persones que declarin viure al municipi 
i conseqüentment garantir-ne l’accés als serveis bàsics. 
 
Quart. Elaborar, en el cas que no n'hi hagi, o revisar/actualitzar els plans d'acollida 
municipals (o comarcals) per a incorporar-hi l'asil. 
 
Cinquè. Donar suport i col·laborar amb les entitats catalanes que treballen en l'acollida 
i el servei a les persones sol·licitants d'asil. 
 
Sisè. Definir quin suport (servei i infraestructura) pot oferir el municipi per acollir les 
persones sol·licitants. 
 
Setè. Treballar en la sensibilització de la població del municipi sobre la realitat de les 
persones refugiades i la dinamització de la xarxa local solidària. 
 
Vuitè. Endegar i garantir polítiques municipals de cooperació al desenvolupament 
amb vocació transformadora.  
 
Novè. Oferir els municipis com a territori d’acollida.  
 
Desè. Sumar-se a les línies de treball identificades i consensuades a la reunió en 
matèria de refugi, celebrada el passat 4 de setembre de 2015 a la seu del Fons Català 
amb la participació de més d’una vuitantena d’ajuntaments. Aquestes són:  
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− Assistència en les rutes de fugida 
− Suport als municipis de la ruta 
− Planificació i gestió de l’acollida  
− Acollida a Catalunya  
 
Onzè. Coordinar i concentrar els esforços del món local davant la situació 
d’emergència actual, a través del Fons Català, en col·laboració amb les entitats 
municipalistes, per tal de tenir una veu conjunta que interlocuti amb la Generalitat de 
Catalunya i el Govern de l’Estat espanyol. 
 
Dotzè. Fer arribar aquest acord al Fons Català de Cooperació al Desenvolupament, a 
la Federació de Municipis de Catalunya, a l’Associació Catalana de Municipis, a la 
Generalitat de Catalunya i al Govern de l’Estat espanyol“    
 
Tot seguit es procedeix a la votació i la proposta presentada a  la consideració del Ple 
s’aprova per unanimitat. 
 
 
 
11. Proposta d’acord d’adhesió al Fons Català de Cooperació al Desenvolupament 
 
A petició de l’alcaldia, la secretària llegeix la proposta que es presenta a la consideració 
del Ple,  que diu així: 
 
Partint dels objectius fundacionals, el Fons Català de Cooperació al Desenvolupament 
orienta els esforços a contribuir des de l’àmbit català al desenvolupament dels països 
desfavorits mitjançant la constitució d’un fons econòmic que finança projectes d’ajuda 
a aquests països i campanyes de sensibilització a Catalunya sobre la cooperació 
internacional i la solidaritat.  
 
És per aquest motiu que es presenta a la consideració del ple l’adopció dels acord 
següents: 
 
Primer. Manifestar l’adhesió d’aquest Ajuntament al Fons Català de Cooperació al 
Desenvolupament i, en conseqüència, acceptar-ne els estatuts.  
 
Segon. Abonar la quota anual de soci establerta per l’Assembla General (amb un 
barem que té en compte el nombre d’habitants del municipi).  
 
Tercer. Assumir el compromís de dotar pressupostàriament una partida, per aportació 
anual al Fons Català, amb destinació al finançament de projectes de cooperació i 
solidaritat.  
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Quart. Expressar la voluntat d’incrementar les responsabilitats econòmiques vers la 
cooperació, tot apropant-les al 0,7% dels ingressos propis.  
 
Cinquè. Col·laborar en la tasca de divulgació del Fons Català, entre la ciutadania del 
municipi.  
 
Sisè. Designar un interlocutor de l’Ajuntament davant el Fons Català de Cooperació.  
 
Setè. Notificar aquests acords a la Junta del Fons Català per tal que l’Assemblea 
General ratifiqui la sol·licitud i l’Ajuntament adquireixi la condició de soci.” 
 
Tot seguit es procedeix a la votació i la proposta presentada a  la consideració del Ple 
s’aprova per unanimitat. 
 
 
 
12. Moció de suport a la creació de la prestació “Garantia +55” 
 
Tot seguit l’alcalde llegeix la proposta que presenta a la consideració del Ple i que diu 
així: 
 
“Atès el context de massiva desocupació actual, on el 19,6% de la població activa 
major de 55 anys es troba a l’atur i amb escasses perspectives de recuperació d’una 
activitat laboral amb garanties, després de perdre el lloc de treball, amb menys 
capacitat per a modificar les seves trajectòries laborals i abocats  a una sortida  
avançada del mercat de treball, és essencial que hi hagi una major vinculació entre 
les polítiques d’ocupació i les de protecció per desocupació. 
 
Donat que el col·lectiu de persones desocupades de més de 55 anys és més 
vulnerable a caure a l’atur de molt llarga durada, i el composen el 54,2% del seu total, 
és evident que en poc temps gran part d’aquest col·lectiu passarà d’un nivell de 
protecció contributiu a un d’assistencial, en el millor dels casos, i deixaran de cotitzar 
a efectes d’una futura possible pensió de jubilació, excepte els que tinguin dret a 
rebre el subsidi de majors de 55 anys que cotitzaran només per la base mínima de 
cotització. 
 
Ja que les darreres reformes normatives relatives a la percepció de subsidis per 
desocupació, a partir dels Reials Decret-Llei 20/2012 i 5/2013, han estat dirigides a  
reduir la intensitat de la protecció amb diverses mesures, entre les quals destaquen 
les següents: 
 
- Elevació de l’edat de les persones beneficiàries del subsidi de majors de 52 a 55 

anys, passant a computar els ingressos de tota la unitat familiar per accedir-hi. 
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- Limitació del temps durant el qual es pot cobrar, i reducció de la cotització per 
jubilació del subsidi de majors de 55 anys, (què és l’únic subsidi que cotitza) del 
125% de la base mínima de cotització al 100%. 

 
Mesures, totes elles, que ens indueixen a suposar una altra ràpida reducció de la 
cobertura de la protecció per desocupació en els majors de 55 anys. 
 
També, és una realitat, que les darreres reformes realitzades en matèria de protecció 
per desocupació, han prioritzat la suficiència econòmica del sistema de prestacions 
per desocupació, entenent que s’ha deixat sense protegir adequadament  les 
persones majors de 55, i fins i tot, de més de 45 anys, desatenent tot un col·lectiu que 
pot arribar a quedar fora del sistema de protecció, o deixar-lo sense sistema 
assistencial, empenyent-lo a futures pensions de jubilació per sota de mínims, inclòs 
després de llargues carreres de cotització. 
 
Constatem que aquestes reformes suposen una greu ruptura del trànsit cap a la 
jubilació d’aquelles persones que són expulsades del mercat de treball en edats 
pròximes a la jubilació, limitant les estratègies d’accés a una pensió de jubilació més 
avantatjosa en funció de les trajectòries laborals personals i possibilitats individuals. 
 
Constatem, que aquests fets afecten directament  les rendes actuals d’aquest 
col·lectiu de persones que, en moltes ocasions, tenen encara càrregues familiars, 
acabant la seva vida activa cobrant, si compleix els requisits, un subsidi de 426 euros 
mensuals. Tanmateix, però, aquest fet afecta també, als seus futurs drets de jubilació i 
a la quantia d’aquesta, en el sentit en que en els anys que han estat desocupats, per 
un context on s’ha augmentat l’edat ordinària de jubilació, se’ls penalitzarà durament 
per diversos motius entre els quals cal destacar els següents:   
 
− Augment proporcional dels anys de cotització mínima pel càlcul de la base 

reguladora de pensió. 
− Aparició de llacunes de cotització que s’ompliran, fins i tot, amb la meitat de les 

bases mínimes de cotització. 
− Possible aplicació de coeficients reductors de pensió, a causa d’haver  d’anticipar 

les seves jubilacions. 
 
Gairebé 8 de cada 10 persones a l’atur de més de 55 anys viuen situacions de 
precarietat, com les següents: cobrant un subsidi de més de 426 euros mensuals; 
reben la renda mínima d’inserció o algun altre ajut econòmic; no tenint cap tipus de 
percepció econòmica, etc. Raons per les quals, aquest col·lectiu, està molt més 
exposat a patir la pobresa i l’exclusió social. 
 
Atès que, aquest col·lectiu voreja l’edat de jubilació, entenem que és especialment 
important que es prioritzin actuacions que reforcin la seva continuïtat dins el sistema 
de la Seguretat Social, per tal que tinguin assegurades unes pensions dignes. 
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Per tot això sol·licitem al Ple, l’adopció dels següents ACORDS 
 
Primer. Donar suport a la proposta impulsada per la UGT de Catalunya, anomenada 
“Garantia +55” i que significa: 
 
1. Crear la prestació "Garantía +55" per a les persones de més de 55 anys que es 

trobin en situació de desocupació, tinguin cotitzats un mínim de 15 anys i hagin 
exhaurit la prestació per desocupació contributiva. Aquesta prestació serà una 
proposta integral i que contempla:  
a. Una  prestació econòmica igual al SMI vigent 
b. El manteniment d’entre un 90 i el 100% del còmput de les bases de cotització, 

en la mateixa quantia que la darrera prestació contributiva per desocupació, 
durant la percepció d’aquesta prestació, a efectes del càlcul de les prestacions 
de Seguretat Social per IP, defunció i supervivència, i jubilació. 

2. Apostar per un SMI de 1.000 euros que ens apropi als estàndards dictats per la 
Carta Social Europea. 

3. Afrontar la gran complexitat i fragmentació dels diferents sistemes de protecció. 
Cal simplificar i racionalitzar l’actual sistema de prestacions, i cal fer-ho amb la 
col·laboració de l’administració central. En conseqüència, abordar i millorar les 
iniquitats de les prestacions, i assegurar la compatibilitat de les mateixes, amb 
altres rendes (salarials o no).  

4. Finalitzar amb l’estigmatització de les persones desocupades en general i, 
concretament, amb les majors de 55 anys. Només d’aquesta manera podrem 
millorar l’ocupabilitat d’aquestes persones. 

5. Analitzar l’eficiència dels programes d’inserció i apostar per accions amb 
continguts reals. 

 
Segon. Comunicar aquest acord al President de la Generalitat de Catalunya, a la 
presidenta del Parlament de Catalunya; als grups parlamentaris del Parlament de 
Catalunya i a la UGT.” 
 
Tot seguit es procedeix a la votació i la proposta presentada a  la consideració del Ple 
s’aprova per unanimitat. 
 
 
 
13. Informes d’intervenció: Informe de morositat del  2n trimestre de 2015; informe període mig de 

pagament del 2n trimestre de 2015; informe d’execució del pressupost del  2n trimestre de 2015 
 
Informe tresoreria i intervenció del 2n trimestre de 2015 de morositat i període mig de 
pagament. 
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Informe previst als articles 4.3 i 5.4 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de 
la Llei sobre mesures de lluita contra la morositat en les operacions. 
 
Terminis de pagament previstos a la llei 15/2010, a partir de l’1 de gener de 2013, 
30 dies 
 
 nombre import % 
Pagaments realitzats durant el trimestre dins 
el termini legal 

880 872.585,95 €   95,95 % 

Resta de pagaments      6 36.842,35 €     4,05 % 
Pagaments totals durant el trimestre 886 909.428,30 € 100,00% 
Obligacions pendents en les quals s’estigui 
incomplint el termini legal a la data de 
tancament del trimestre natural 

    2 630,89 €  

Factures que al final del trimestre hagin 
transcorregut més de tres mesos des de la 
seva anotació en el registre de factures i no 
s’hagi reconegut l’obligació 

    0 0,00 €  

 
Nota: cal fer constar que els pagaments realitzats fora del termini legal s’han pagat en 
un període mig de pagament excedit d’un dia. 
 
Informe d’execució trimestral (2n trimestre 2015) 
 
Identificació 

1. Òrgan al qual s’adreça: Alcalde de la corporació 
2. Caràcter: preceptiu 
3. Títol: informe de subministrament d’informació trimestral 

 
Antecedents  
 
L’Ordre HAP/2105/2012, d’1 d’octubre, per la qual es desenvolupen les obligacions 
de subministrament d’informació que preveu la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, 
d’estabilitat pressupostària, i sostenibilitat financera, determina les obligacions 
trimestrals de subministrament indicant que abans de l’últim dia del mes següent a la 
finalització de cada trimestre de l’any s’ha de trametre la informació que es relaciona a 
l’article 16 de la mateixa Ordre. 
 
Fonaments de dret 
 

• Ordre Ministerial HAP/2015/2012, d’1 d’octubre, per la qual es desenvolupen 
les obligacions de subministrament d’informació previstes en la LOEPSF(OM). 

• Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i Sostenibilitat 
Financera (LOEPSF). 
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• Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, de 29 de 
desembre, per la qual s’estableixen mesures de lluita contra la morositat de les 
operacions comercials. 

 
Informe 
 
L’article 16 de l’Ordre HAP 2015/2012, d’1 d’octubre, per la qual es desenvolupen les 
obligacions de subministrament d’informació previstes en la Llei Orgànica 2/2012, de 
27 d’abril, d’Estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera estableix que abans de 
l’últim dia del mes següent a la finalització del trimestre caldrà trametre informació 
relativa: 
 
- a l’actualització i grau d’execució del pressupost així com la previsió de la seva 

execució fins a la finalització de l’exercici, 
- a les obligacions de tercers vençudes, líquides, exigibles, no imputades a 

pressupost, 
- a la informació trimestral relativa a informar en relació a les despeses pendents de 

pagar 
- a la situació dels compromisos de despesa plurianual i a l’execució de l’annex 

d’inversions i el seu finançament 
- a l’actualització del pla de tresoreria 
- a la informació que permeti relacionar el saldo resultat dels ingressos i despeses 

del pressupost amb la capacitat o necessitat de finançament, 
- a l’actualització de l’informe de la intervenció del compliment de l’objectiu 

d’estabilitat, de la regla de la despesa i del límit del deute. 
- a la plantilla de personal. 
 
Per la qual cosa, emeto el següent informe: 
 
Personal 
 
A data 30/06/2015 l’Ajuntament de Solsona, té una plantilla de personal de 113 
persones els quals es troben dividits en els següents sectors: 
 
− Administració general i resta de sectors, 86 efectius. 
− Policia Local, 9 efectius. 
− Escola de Música, 18 efectius. 
 
L’execució en les despeses de personal, en terme acumulats i fins el 30/06/2015 és la 
que consta a l’expedient. Aquest import inclou les retribucions bàsiques, les 
complementàries, els incentius al rendiment, el fons social i la Seguretat Social. 
 
L’evolució per aquest trimestre, en els efectius de personal, han variat d’acord amb 
els informes mensuals de recursos humans. 
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Indicadors pressupostaris 
 
1.El grau d’execució del pressupost d’ingressos i despeses, en termes acumulats, del 
segon trimestre és el que consta a la documentació adjunta. 
 
Sobre la realització dels cobraments/pagaments, és a dir, el grau de realització dels 
mateixos, en termes totals i per aquest període, determina un nivell de cobrament i 
pagament satisfactori i s’ajusten als drets reconeguts nets i obligacions reconegudes 
netes, respectivament, del mateix període. 
 
L’ajuntament no té despeses pendents d’aplicar a pressupost. 
 
La previsió del romanent de tresoreria per a despeses generals a la fi del segon 
trimestre és el que es resumeix a la documentació. 
 
2.En relació a la situació dels compromisos de despeses plurianuals i a l’execució de 
l’annex d’inversions i el seu corresponent finançament s’informa que l’ajuntament té 
en curs els projectes d’inversió que s’han reconegut fins a la data de finalització del 
segon trimestre.  
 
3.Pel que fa al pla de tresoreria,  els fons líquids a final del segon trimestre són de  
3.318.679,72 €. 
 
Indicadors comptabilitat nacional 
 
Sobre l’objectiu d’estabilitat pressupostària, compliment de la regla de la despesa i 
límit del deute viu: 
 
S’ha informat el compliment de l’Estabilitat pressupostària, de la Regla de la despesa i 
nivell de deute. 
 
Conclusions 
 
L’Ajuntament compleix en el segon trimestre de 2015 amb els objectius d’Estabilitat 
pressupostària, Regla de la despesa i nivell d’endeutament inferior al 75%. 
 
S’informa favorablement sobre la previsió i execució del pressupost d’ingressos i 
despeses d’aquest segon trimestre.” 
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14. Informes i resolucions 
 
A continuació, i donant compliment a l’article 42.2 del ROF, la secretària dóna compte a 
la Corporació dels decrets de l’Alcaldia que van del 37/2015 al 163/2015 i que són les 
resolucions adoptades des de la darrera sessió plenària ordinària. 
 
Tot seguit prenen la paraula els regidors que tenen àrees delegades. 
 
Antoni Carrelero i Ruiz,  regidor de  Medi Ambient, Participació i Parcs i Jardins, comenta 
els aspectes següents: 
 
− Arran de  les nombroses queixes per temes de coloms, s’ha cregut convenient tronar 

a contractar l’empresa que en altres ocasions havia dut a terme tasques per eliminar 
la població de coloms. 

− Per la setmana de la mobilitat sostenible s’organitzarà una bicicletada on es comptarà 
amb la col·laboració de diverses entitats. 

− S’ha afegit com a camí segur per accedir a l’escola del Vinyet el camí vell del 
cementiri. 

− S’està fent un inventari dels parcs i jardins de la ciutat. Hi haurà una fitxa per cada 
parc que detallarà la zona de jardí, el mobiliari i les previsions de necessitats. 

− Es treballa en l’elaboració d’un reglament de participació ciutadana. 
 
Tot seguit Rosó Barrera i Call, regidora d’Urbanisme, Obres Públiques, Serveis 
Municipals, Habitatge i Vinyet, comenta els aspecte següents: 
 
− S’ha fet l’ampliació del camí cap a l’escola del Vinyet, transformant en camí per a 

vianants el camí del cementiri juntament amb les regidories de medi ambient i 
governació. 

− S’ha continuat amb les tasques de formació i implantació del nou programa des 
gestió de l’aigua. 

− A la urbanització  Mirasol actualment totes les llums són de vapor de mercuri i es 
substituiran per LEDS. Al carrer Pere Màrtir Colomés i als pisos de Tradema també 
són de vapor de mercuri i es substituiran per vapor de sodi. 

− També es continua amb la subsanació de les esmenes detectades durant les 
inspeccions dels quadres d’enllumenat a la passada legislatura. 

− S’ha continuat les tasques de manteniment i millora dels camins com és habitual. 
 
Ramon Xandri i Solé, regidor d’ Hisenda, Administració, Esports, Entitats Socials, Serveis 
Funeraris  Nucli Antic, comenta els següents aspectes relacionats amb aquestes àrees. 
 
− Es treballa per aconseguir reduir els costos al màxim possible en tots els àmbits, no 

sols en els préstecs sinó en tots els serveis municipals. 
− També es treballa per aconseguit incrementar les ingressos. 
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− Es vigila el tema dels impagats i es té una obsessió en fer tots els pagaments de 
factures abans dels 30 dies. 

− S’està estudiant a fons la problemàtica de l’IBI. 
− S’ha adquirit un cotxe pels serveis funeraris, és de segona ma però cobreix 

perfectament les necessitats dels serveis. L’actual no era gens indicat per fer els 
trajectes de comarca, amb desnivells importants. 

− Està fent un estudi del manteniment de les instal·lacions esportives. 
− Comenta que aquest estiu hi ha hagut averies molt greus a les bombes de les 

piscines municipals i cara l’any que ve caldrà fer alguna inversió en aquest sentit. 
− S’està ultimant l’horari de les entitats esportives per la utilització del pavelló. Cada 

vegada hi ha més entitats i usuaris del pavelló demanant la franja horària de 6 de la 
tarda a les 10 del vespre i, conseqüentment cada vegada és més difícil fer el 
repartiment d’espais per les entitats. 

− S’ha buscat interlocutors pels barris que té assignats. 
 
Tot seguit, Lluís-Xavier Gonzàlez i Villaró, regidor de Promoció Econòmica, Comunicació 
i Noves Tecnologies, explica els aspectes següents: 
 
− ADLSOLCAR emetrà un informe de l’activitat que duen a terme cada quadrimestre. 
− Es treballa en la senyalització i numeració carrers polígons. 
− Es millora els entorns  dels polígons. 
− Es reactiva la  taula d’ ocupació i  s’amplia la  taula de  FP. 
− Es treballa en el projecte Ocupació Bages Industrial.  És una formació 

especialitzada i d’alta qualitat en les àrees més sol·licitades en el sector 
metal·lúrgic. Es vol impulsar la contractació de persones interessades en aquest 
àmbit que siguin joves de fins a 30 anys o majors de 45 anys i aturats de llarga 
durada.  

− Es continua oferint el DIS amb atenció personalitzada. 
− L’Agència de Desenvolupament continua oferint visites de prospecció i presentació 
− S’han fet fulletons de Solsonès Actiu. 
− S’ha treballat a la fira del bolet i en la campanya “Una experiència Gegant”. 
− S’ha fet el concurs d’Instagram per la Festa Major. 
− Es poden treure els primeres  resultats de la  campanya Amfitrió. 
− Es treballa en el pla de dinamització comercial i de dinamització dels smart points. 
− Es prepara la temporada tardor-hivern de Solsona FM. 
− S’ha renovat la taula de so de Solsona FM. 
 
Tot seguit Isabel Roca i Guitart, regidors d’Educació, Governació I Gestió dels 
expedients sancionadors de trànsit, explica els aspectes que tot seguit es detallen: 
 
− Les escoles públiques han començat el curs escolar amb normalitat. 
− També han començat el curs amb normalitat l’escola municipal de música i la llar 

d’infants municipal 
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− El Pla educatiu d’entorn finançarà un projecte per crear un club de lectura juvenil que 
es gestionarà des de la biblioteca comarcal. 

− El proper Consell escola municipal es durà a terme el dia 26 d’octubre a la sala 
cultural de l’Ajuntament de Solsona. 

− El Departament d’ensenyament ha substituït l’inspector que té assignat al municipi, 
tasca que molts anys l’havia dut a terme el sr. Jordi Vidal i que a partir d’aquest curs 
la realitzarà el sr. Joan S. Escué Olivé  

− Els mossos estan al cas del jovent que aquest estiu ha estat al carrer provocant 
queixes del veïnat. 

− L’agent de policia local interí, Eva Pacheco Torres, ha causat baixa voluntària com a 
treballadora municipal. 

− El dia 4 d’octubre de 2015 és la festa de la Policia Local. La regidora convida a tots 
els regidors a que participin en aquesta festa. 

 
Tot seguit Yasmina Valderrama Ramallo, regidora de  Salut, Polítiques d’Igualtat i 
Joventut, explica els aspectes següents: 
 
− El mes de novembre es duran a terme 4 sessions de lideratge femení. El preu de la 

inscripció és de 20€.  
− Es realitza un cicle que porta per títol “Viure en cos de dona” que comptarà amb 3 

sessions: El dia 15 d’octubre amb una xerrada  de Carme Valls, metgessa experta en 
dones i salut; el dia 29 d’octubre amb una conferència que porta per títol “menopausa 
rebel” i el dia 19 de novembre, Xavier Verdaguer, farà una conferència que portarà per 
títol”salut hormonal femenina, la gaudeixes o la pateixes” 

− -Durant tot l’estiu s’ha fet les analítiques de control d’aigua a les piscines públiques 
del municipi. 

− -Es demanaran més aparells de desfibril·ladors. 
 
David Rodríguez,, alcalde president, comenta els aspectes següents: 
 
− S’ha ampliat el nombre de viatges de transport públic que hi ha targetes de deu 

viatges. Fins ara solament hi havia targes T-10 per viatges de Solsona a Barcelona i 
ara  també hi haurà T-10 per viatges Solsona-Manresa. Aquestes targetes es podran 
adquirir tant a les oficines del Consell Comarcal del Solsonès com a les de 
l’Ajuntament de Solsona. 

− Dins la campanya “Tracta’m be”, que ja fa temps que porten a terme les treballadores 
d’acció social, s’ha editat un nou llibre que es titula “llibres i comptes per a fer-se 
gran”. 

− Si aconsegueix l’ascó del Parlament, és important que per tasques organitzatives 
l’Ajuntament disposi d’un gerent, figura que ja està prevista a la Relació de Llocs de 
Treball que aprovà el Ple de l’Ajuntament de Solsona. Per aquest motiu Ramon Solé 
passarà a desenvolupar aquesta funció. 
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15. Precs i preguntes 
 
Tot seguit Òscar Garcia formula les preguntes següents: 
 
− A les obres, enllumenat públic de la urbanització Mirasol (aprovada per la Junta de 

Govern Local del 13 de juliol de 2015) i il·luminació exterior del sector del carrer Pere 
Màrtir Colomés i enllumenat públic pisos de Tradema, es portaran a terme mesures 
d’eficiència energètica? Quines?’ 

 
Rosó Barrera, regidora delegada d’Urbanisme, contesta que el motiu principal pel qual 
es porten a terme les obres és per aconseguir una millora en l’eficiència energètica i 
complir amb les normatives vigents. “ A la  urbanització Mirasol actualment totes les 
llums són de vapor de mercuri i es volen substituir per Leds. Al carrer Pere Màrtir 
Colomés i als pisos de Tradema també són de vapor de mercuri i es substituiran per 
vapor de sodi. 
 
− A la Junta de Govern Local del dia 27 e juliol de 2015 es va aprovar els pressupost de 

gestió presentat per l’empresa Serveis a les Persones Encís SCCL, pel curs 2015-
2016. 

 
Voldríem tenir una explicació del mateix i conèixer per quin concepte es paguen 
63.000 euros de cànon a aquesta empresa, quan la despesa de gestió és de 
140.446,14 euros, despesa que coincideix amb els ingressos. 
També  voldríem saber si l’Ajuntament de Solsona ha realitzat algun estudi tècnico-
econòmic sobre el cost que suposaria la municipalització del servei de l’escola 
bressol respecte l’actual sistema de gestió privatitzat. 
 
Isabel Roca, regidora delegada d’educació contesta que la quantitat de 63.000 euros 
és l’import que s’ha de pagar per fer l’activitat viable econòmicament. 
 
Pel que fa a l’estudi sobre el cost de municipalització, no s’ha fet ja que la Llei de 
racionalització i funcionament de les administracions locals no permetria crear serveis 
que són deficitaris.  

 
− Després de 8 mesos de la creació de l’Agència de Desenvolupament Solsona-

Cardona voldríem conèixer quin  és el grau d’execució dels projectes planificats en el 
pla estratègic de la mateixa, si hi ha previst mesures de seguiment del funcionament 
de la mateixa i si el ple municipal en serà informat de manera periòdica. 

 
Lluís-Xavier Gonzàlez contesta que la ADLSOLCAR emetrà un Informe de l’activitat que 
duen a terme cada quadrimestre. L’informe el farà la mateixa directora de l’agència. 
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− En data 31 de juliol de 2015 el grup municipal d’Alternativa per Solsona-CUP va 
sol·licitar a la Junta de Govern Local poder avançar 8 dies la reunió informativa prèvia 
als plens municipals per tal de poder executar responsablement la feina que com a 
regidors tenim encomanada. Aquesta sol·licitud no va ser atesa en data 27 d’agost. 
Voldríem aprofitar aquest ple per fer un prec al senyor David Rodríguez, alcalde de 
Solsona, perquè reconsideri la seva posició, ja que creiem fermament que la feina 
d’aquest ple, i de tots els regidors que en formen part, guanyarà amb qualitat i 
participació. 

 
David Rodríguez diu que es reforma en el que va contestar la Junta de Govern Local. 

 
− Durant la passada campanya electoral per les eleccions a l’ajuntament de Solsona, 

tots els candidats a l’alcaldia de Solsona van expressar la seva intenció de 
desenvolupar mesures adreçades a l’elaboració d’uns pressupostos municipals amb 
la participació de la ciutadania. Donat que abans de final d’any caldrà aprovar els 
pressupostos de l’any 2016, fem el prec al senyor David Rodríguez, alcalde de 
Solsona i a la resta de regidors de govern, a portar a terme aquestes mesures, i ens 
oferim com a grup municipal a poder donar suport a l’hora de dissenyar-los. 

 
David Rodríguez contesta que recull el prec però no es compromet a res atès que a 
l’equip de govern encara s’ha parlat de pressupostos. 

 
− Per acabar Òscar Garcia demana al regidor delegat d’Hisenda que s’estudiï la 

proposta de millora de l’IBI que el seu grup municipal va presentar fa uns dies. 
 

Ramon Xandri contesta que ja ho està fent però és un tema complex, profund, que hi 
ha coses que es poden assumir i altres que no. 

 
Tot seguit pren la paraula Marc Barbens, i diu que estan totalment d’acord amb els tres 
precs que ha formulat el grup APS-CUP i que també els pot considerar com un prec del 
grup de CIU. 
 
Tot seguit Marc Barbens formula les preguntes següents: 
 
− Pel que fa a la ràdio municipal, dues preguntes: Una de personal, en el sentit de 

quan es disposarà del personal necessari per un bon funcionament, i una altra de 
graella, en el sentit si hi haurà algun programa nou. Marc Barbens recorda el 
compromís municipal de tenir almenys un programa de debat polític municipal, 
compromís que actualment no es compleix. 

 
Lluís-Xavier Gonzàlez respon que la propera setmana s’incorpora la directora, Roser 
Clotet, que ha estat de baixa per maternitat. A més a més, es disposarà del suport del 
tècnic de la sala polivalent. Pel que fa a la graella de programes  diu que la ràdio 
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municipal ha funcionat sempre gràcies a programes fets per voluntaris. El que 
s’assegura des la regidoria és que hi haurà l’informatiu. 
 
Marc Barbens recorda que el compromís de fer un programa de debat polític i que 
aquest l’han de fer els treballadors municipals. 
 
David Rodríguez, alcalde-president, comenta que el programa de debat polític es va 
deixar de fer perquè no hi havia massa participació per part dels representants 
polítics. 

 
− Es té constància que al pavelló municipal hi ha goteres? 
 

Ramon Xandri, regidor delegat d’esports, contesta que no són goteres. El que passa 
és que dues pilotes de tenis van tapar les canonades i això provocà un estacament 
d’aigua. S’han tret les pilotes i s’ha solucionat el problema.  

 
− Al parc del jubilats ha hi moviments de colles, poca llum i poca vigilància. Es preveu 

alguna acció? 
 

L’alcalde contesta que aquest estiu hi ha hagut molt moviment de jovent. 
S’intensificarà la vigilància i el control. 

 
− A l’espai de la gent gran es preveu canvis? 
 

L’alcalde contesta que passada la Festa Major sols obrirà les tardes. El nombre 
d’usuaris i de voluntaris s’ha reduït. En qualsevol cas, mentre hi hagi usuaris a 
l’edifici, l’Ajuntament no es planteja cap canvi d’ús. 

 
− El tema de la comissió d’urbanisme no li ha quedat clar. El seu grup en campanya 

electoral va demanar un informe emès per la interventora que parlava de la comissió 
d’urbanisme i aquest informe no se’ls hi ha facilitat. 

 
David Rodríguez i Gonzàlez, alcalde-president, contesta que la comissió d’urbanisme 
no ha existit mai ni en aquesta ni en l’anterior legislatura. Diu que al cartipàs de 
l’anterior equip de govern s’acordà que el regidor d’urbanisme cobraria una 
indemnització per assistència a les Juntes de Govern Local que seria més elevada si 
prèviament a la Junta s’havia de fer una sessió preparatòria dels temes d’urbanisme. 
L’alcalde afegeix que va ser una petició de David Manzano i que es va tramitar per la 
llei de transparència, donat audiència a la interventora i al regidor d’urbanisme com 
interessats. 

 
− Quin és el cost del nou gerent? 
 

L’alcalde diu que de moment continua cobrant el mateix que cobrava. 
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− Com es realitzà la compra dels nous comptadors d’aigua. 
 

Rosó Barrera contesta que estan adjudicats des de fa pocs dies. Es va tramità un 
expedient de contractació. 

 
− Se sap quines obres es volen fer a les instal·lacions esportives? 
 

Ramon Xandri, regidor delegat d’esports diu que de moment està parlant amb les 
entitats sobre les necessitats que tenen i s’està revisant totes les instal·lacions. 
Posteriorment es faran valoracions de les obres, de les necessitats i es mirarà dels 
pressupostos que es disposa. 

 
Pel que fa als interlocutors de barris Marc Barbens adverteix que és una figura que cal 
anar-hi en compte ja que està bé saber amb qui es parla però en algunes ciutats és una 
figura que s’eternitza i que no transmet els problemes del barri sinó els personals. 
 
Per acabar Marc Barbens fa un prec adreçat a tota la població demanant que diumenge 
27 de setembre tothom vagi a votar i que voti ”Junts pel Sí” per aconseguir que David 
Rodríguez, alcalde president, pugui ser Diputat al Parlament. 
 
David Rodríguez agraeix el prec i també demana que tothom vagi a votar. 
 
 
L'alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària actal      Vist i plau 
        L’alcalde 
 


